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ÈXIT D’UNA INICIATIVA SOCIAL

La periodista Neus Bonet serà la no-
va degana del Col·legi de Periodistes 
de Catalunya en substitució de Josep 
Maria Martí, que ha ocupat el càrrec 
durant els últims quatre anys.
 Bonet, editora i presentado-
ra del programa Informatiu migdia 
a Catalunya Ràdio, encapçalava la 
candidatura Més Periodisme, que ha 
estat l’única que s’ha presentat. Al 
no haver-hi oposició, la junta actu-
al va obviar les votacions i va procla-
mar vencedora Bonet només amb 
els avals presentats, segons està pre-
vist als estatuts del col·legi. El tras-
pàs de poders entre la junta sortint i 
la nova es produirà el dia 18.
 La candidatura té una línia con-
tinuista amb la junta anterior, de 
la qual Bonet era vicedegana. Jun-
tament amb Bonet s’han presen-
tat Marc Vidal, Josep Maria Martí, 
Teresa Turiera, Jordi Navarro, Nú-
ria de José, Ramon Besa, Jordi Bas-
té, Sílvia Cobo, Carles Prats, Ismael 
Nafria, Mònica López, Alicia Oliver, 
Gemma Torrents, Francesc Canosa i 
Laia Forés.
 Pel que fa a les demarcacions, Sa-
ra Sans serà la presidenta de la de 
Tarragona; Joan Ventura, de la de 
Girona; Sílvia Tejedor, de la de les 
Terres de l’Ebre; Rafael Gimena, de 
la de Lleida, i Gonçal Mazcuñan, de 
la de la Catalunya central.
 Bonet va assegurar ahir que el 
seu objectiu principal serà «digni-
ficar la professió periodística i llui-
tar contra la precarització» en uns 
moments «durs i difícils» per a la 
professió, amb tants informadors 
en atur. La nova degana va valorar 
la tasca realitzada des del centre de 
formació, que acull, va dir, «tant 
periodistes amb experiència que 
s’han quedat sense feina com joves 
llicenciats que pensen a marxar a 
l’estranger per buscar feina perquè 
aquí no n’hi ha». H
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tiques, només el 45% d’aquestes van 
tenir continuïtat. «Baix per a una 
empresa, alt per a una entitat social», 
diu. En la seva opinió, el problema 
era que, o faltava formació, o infor-
mació prèvia. Les empreses sol·liciten 
un perfil laboral determinat. El 2013, 
tot va ser millor: a les citades empre-
ses hi van arribar 41 persones en risc 
d’exclusió, de les quals el 71% han ob-
tingut un contracte posterior.
 «Si aquestes persones fracas-
sen, es produeix un doble fracàs», 
afirma el director de l’hotel. «Cal 
buscar-los una altra cosa, retroce-
deixen. Per això demanem que ar-
ribin preparades», prossegueix Her-
nández, que subratlla la rellevància 
d’ajustar l’oferta d’Incorpora a la 
demanda de les empreses per acon-
seguir èxits com els de Sánchez i 
Ndiaye. H

Al barceloní Hotel Princess, com 
en altres empreses ubicades a la zo-
na del Fòrum, es van adonar fa 10 
anys –quan l’establiment va inici-
ar el seu periple– que a un costat 
i a l’altre de la Diagonal la vida és 
molt diferent. Ho explica el seu di-
rector, Santiago Hernández, que 
explica que així va néixer l’asso-
ciació Barcelona Forum District, 
per ajudar el costat muntanya del 
barri. I subratlla: «Només empre-
ses privades, 14, ni una institució». 
El grup va començar a col·laborar 
amb entitats socials i amb el temps 
va anar a més.
 Trinijove, fundació que coneix 
bé el terreny de la vulnerabilitat, 
els va posar en contacte amb el pro-
grama Incorpora, de l’obra social 
de La Caixa. El programa connec-
ta 1.400 empreses amb 100 enti-
tats socials, que són les que envi-
en persones en risc d’exclusió per-
què hi facin una inserció laboral. 
El 2013, va facilitar la contractació 
de 4.399 persones en risc d’exclu-
sió a Catalunya, 1.500 més que el 
2012.  A tot Espanya, la xifra va pu-
jar a gairebé 15.000.
 Hernández subratlla que les 
empreses, començant pel seu ho-
tel, mantenen una exigència que 
s’allunya de la caritat. Si el treba-
llador encaixa, seguirà. Si no, no. 
Com qualsevol treballador. «I co-
bren com qualsevol treballador», 
afegeix el director entre Yoanel 
Sánchez, dominicà de 23 anys, aju-
dant de cuina de l’hotel, i Amina-
ta Ndiaye, senegalesa de 33 anys, 
cambrera de pis.

«No som una oenagé»

La frase es pot llegir en negatiu i 
en positiu: no som una oenagé. 
Qualsevol l’ha sentit com a justi-

ficació que no es doni alguna cosa. 
Però el director de l’Hotel Princess 
la utilitza en sentit contrari: «No 
som una oenagé». És a dir, Sánchez 
i Ndiaye no treballen a l’hotel per-
què se’ls vulgui ajudar, sinó perquè 
s’ho han guanyat: són bons, com-
pleixen fent la seva feina. Ella ja va 
treballar a l’empresa l’any passat. 
Viu amb la seva parella i un fill de 5 
anys. Ell viu amb la seva mare i tres 
germans. Tots dos van arribar a In-
corpora enviats per la Creu Roja i, si 
tot va bé, tindran feina fins a 10 me-
sos a l’any.
 Hernández explica fins a quin 
punt és important que tot es fona-
menti en el sentit de la realitat. Com 
a exemple cita el fet que el 2012 In-
corpora va proporcionar a les empre-
ses del Barcelona Forum District 25 
persones. Un cop acabades les pràc-
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33 Satisfeta 8 Aminata Ndiaye, ahir a l’Hotel Princess, a Barcelona.

JOAN PUIG

Res de caritat, feina
El programa d’inserció Incorpora facilita la contractació de 4.399 persones en risc 
d’exclusió H Un hotel participant veu la clau en l’elevada exigència professional

El Síndic insta a 
reprendre els ajuts 
per a residència

33 El Síndic de Greuges, Rafael Ri-
bó, va instar ahir el Govern a re-
prendre l’entrega de la prestació 
econòmica vinculada (PEV) al ser-
vei residencial que havia suspès a 
l’agost per dos mesos i, després, 
sense data de recuperació previs-
ta. Es tracta d’ajudes decisives 
per a moltes famílies per poder 
portar un familiar dependent a una 
residència. Ribó afirma que prima 
el dret dels afectats i que ni la fal-
ta de recursos ni els incompli-
ments estatals justifiquen la me-
sura.

CONVENI DE COL·LABORACIÓ

Sanitat i Farmaindústria pacten 
l’accés a nous fàrmacs
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El Ministeri de Sanitat i la patro-
nal que representa a la indústria 
farmacèutica, Farmaindústria, 
van firmar ahir un acord de col-
laboració per garantir l’accés de 

Les farmacèutiques 
reclamen que la crisi no 
freni la despesa en salut

tots els pacients als medicaments 
més innovadors a totes les comu-
nitats autònomes i en el menor ter-
mini possible.
 La ministra de Sanitat, Serveis 
Socials i Igualtat, Ana Mato, i la pre-
sidenta de Farmaindústria, Elvira 
Sánz, van acordar avançar en les 
compres centralitzades de medica-
ments i en la creació d’un marc es-
table per a la investigació, així com 
crear un fòrum de diàleg, que es re-

unirà una vegada al mes, amb l’ob-
jectiu d’avançar en la incorpora-
ció de nous fàrmacs que suposin 
un benefici per a la salut dels pa-
cients, cosa que, va recalcar Mato, 
«ha de ser obligatòriament compa-
tible amb la necessària sostenibili-
tat del sistema sanitari públic».
 La presidenta de la patronal 
farmacèutica va afirmar que «no 
s’hauria de permetre» que la cri-
si pugui arribar a comprometre 

un accés àgil i equitatiu als nous 
medicaments a tot Espanya. I va 
advertir de l’«altíssim nivell d’in-
certesa» sofert per la indústria far-
macèutica derivat en bona mesu-
ra pel fet que pràcticament el seu 
únic client és el Sistema Nacional 
de Salut, una situació que l’ha por-
tat en els últims cinc anys a «una si-
tuació límit».
 Mato es va mostrar esperançada 
a «aturar la deriva que amenaçava 
estructures bàsiques de l’Estat de 
benestar», i va recordar que, entre 
els anys 2012 i 2013, es van incorpo-
rar al finançament públic 50 nous 
medicaments innovadors. La mi-
nistra de Sanitat també va elogiar 
la inversió de 972 milions d’euros 
realitzada pel sector farmacèutic a 
Espanya el 2012. H33 Ana Mato, ministra de Sanitat.
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